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NOVĚ V NERATOVĚ
ZÁŘÍ - ŘÍJEN 2022

Milí čtenáři,
Tentokrát bych se s Vámi rád podělil o několik otázek, které se mi stále vrací, a znovu a znovu na ně hledám odpověď. 
Pro co, či koho žiju ? Co je smyslem mého života ? Jaké hodnoty jsou pro mne zásadní ? Co pro mne znamená pojem
„ štěstí „ ? Koho mám rád a co to vlastně znamená ? Je někdo, koho opravdu miluji ? Jak vypadá mé štěstí ? Co chci
vykonat dnes ? Mohl bych ještě pokračovat, ale jako základ to stačí. Je tady jeden problém. Když si totiž na tyto
otázky odpovím, objeví se mi hned jedna velmi dotěrná – Opravdu to tak je, a nebo si to jen myslíš ? 
Je měsíc říjen, měsíc Panny Marie růžencové. Čas růžencových pobožností. Tato prastará tradice, při níž
člověk znovu a znovu opakuje text modliteb Otče náš a zdrávas Maria a tím vytváří prostor na hledání odpovědí na
otázky života. V době strachů z toho co bude a nejistoty vyvolávané všudypřítomnou lží, je dobré najít si čas a místo 
k zamyšlení . 
Děkuji všem spolupracovníkům za jejich práci o které se dočtete v tomto čísle N v N,  odpovědi na ony dotěrné otázky
se mi díky vám všem hledají snadněji.

 Josef, š. f. n.           
                                                           

Drazí čtenáři a přátelé,
 
prostřednicvím fotografie Vám posíláme pozdrav z výjezdu
do Prahy, kde jsme se zúčastnili akce Týdny sociálního
podnikání. Kromě prohlídky sněmovny jsme měli možnost
se setkat s dalšími sociálními podniky a společně sdílet své
zkušenosti. Jsme rádi, že patříme do této skvělé společnosti.
V novém dvojměsíčníku se dočtete o neratovské pouti ze
všech možných pohledů, dozvíte se vše o dobrovolnictví v
Neratově a další zprávy z Neratova  s barevným nádechem
podzimu. Uvařte si čaj (víte, že výborné čaje s vlastních
bylinek míchjí našem zahradnictví v Žamberku?), zatopte v
krbu a přejeme příjemné čtení.  
 
                                                                 Vaši My z Neratova

https://sdruzenineratov.ecomailapp.cz/public/show/testing/33/*%7CWEBVERSION%7C*
https://www.neratov.cz/wp-content/uploads/2022/09/PDF-NvNsrpen.pdf


Střípky z Neratovských poutních slavností 2022
 
Letošní poutní slavnosti se vydařily a po dvou letech omezení  zas konečně ožil celý Neratov. Slavnosti byly zahájeny
v pátek v 17:30 Mší svatou a ihned následoval koncert Slávka Klecandra. 
Součástí tradičního duchovního programu bylo i letos v sobotu procesí z Rokytnice do Neratova. V letošním roce byl
zpestřením také koník z vozíkem, který vezl základní občerstvení a byl vždy připraven naložit znavené  poutníky. I
přes začínající horký den to však nikdo nepotřeboval a všichni přesně s poledním zvoněním dorazili do cíle. 
V Neraově už probíhala pouťová veselice přesně tak jak jsme již zvyklí. V sadu se projížděli děti na ponících, občas si
odskočily na pohádkové představení -  Studio Damůza si na sobotní odpoledne připravilo dokonce dvě. Pro děti tu
byla připravena i opičí dráha, skákací hrad a oblíbené malování na obličej. Rodiče nakupovali regionální výrobky,
výrobky chráněných dílen, ochutnávali výbornou kávu ze sociálního podniku Pferda a voněli si k bylinkám, které
nachystalo naše zahradnictví ze Žamberka. Do sobotního programu se také vrátil tradiční "běh naděje", tentokrát
pojmenovaný jako "Běh pro Neratov" a jeho výtěžek byl věnonván na opravu skleněné střechy kostela. Kulturní
program byl v sobotu završen koncertem komorní hudby "Mariánské inspirace". Zde zazněla světová premiéra
mariánského cyklu "Trimarianum", který byl věnován paní Ireně Pohl Houkalové a poutnímu místu Neratov. 
V neděli pak program obohatili ještě pejsci z Dibaqu, kteří předvedli ukázku agility. Koncert "Špačci ve fraku" uzavřel
poutní slavnosti veselým podáním vážné hudby. 
Každý, kdo pro Vás poutní slavnosti chystal, nebo se na nich nějakým způsobem podílel měl na jejich průběh svůj
náhled. A proto přinášíme unikátní reportáže od několika "neratovských"... 

 

 

Při našich srpnových poutních slavnostech jdeme v sobotu procesím z
Rokytnice v OH do Neratova, na připomínku prvního procesí našich
předků před více než 300 lety, kdy přinesli do původního kostelíku
milostnou sochu Panny Marie. Letos jsme pro poutníku připravily kytičky
bylinek, také po vzoru našich předků, kteří si je zase celý rok uchovávali ve
svých domovech. Cesta byla velmi pěkná, modlili jsme se za potřeby všech
lidí. 

Marie

Hospoda prožila úplně normální víkend, protože kapacita hospody je pořád stejná. Někteří přijeli na pouť, někteří na motorce,
koloběžce nebo kole se divili proč je tu tolik lidí a někteří hodnotili výstavbu chodníků. S ledovým klidem a partou brigádníků
společně s množstvím připraveného jídla na prodej jsme elegantně vlpluli do víkendu, který bohužel končili prodlouženým ,
jinak zavřeným pondělím, z důvodu pohřbu maminky pana faráře. Rádi jsme odsloužili zkrácenou směnu a naši brigádníci,
protože jsou skvělá parta, stihli ještě šlapadla na Pastvinách. Podařilo se nám získat nové dobrovolníky, kteří možná příští rok
posílí naše řady a pomůžou zvládnout prázniny. Jsou pár dospělých lidí, oba ve školství a taková plánovaná dovolená v Neratově
je pro ně snem.Vznikly ještě dvě fotky našich týmů, kdy červená trika jsou kuchyň a černá hospoda plac.Všichni kdo chtěli, měli
při tom frmolu možnost jít na mši nebo třeba jen na zmrzlinu, aby věděli, co se teda vlastně v Neratově děje, co nabízejí ve
stáncích. Přes všechnu práci jsme si i my pouť užili a děkuji každým pracovitým rukám, které se přidaly. Je to úžasné mít vedle
sebe tým pracovitých lidí. 

Marie B.

V sadu bylo v sobotu i v neděli hned od rána rušno. Naši
poníci Hákon, Abík, Dillík a Venoušek byli centrem
pozornosti mnoha dětí. Některé je jen pohladily, podaly
jablíčko a další se hned hrnuly do sedla.  Náš malý maskot
Venoušek se nechal trpělivě drbat, česat, objímat a mazlit, až
z toho byl celý tumpachový. Proto si s radostí protáhl
kopýtka v Běhu pro Neratov se svojí parťačkou Kájou.
Byly to krásné dva dny plné příjemných setkání. 

Martina



Letos o pouti se zapojilo neuvěřitelných 45 dobrovolníků (stavění stánků,
koordinování dopravy, stánek občerstvení, výdej obědů, úklidy,malování
na obličej, Dibaq -ukázka pejsků, poníci atd) Za mě dobrovolníkem č.1 se
stal Michal Belobrad, který nejen že s námi strávil sobotu i neděli, ale
nabízel kromě koláčků a grilovaných dobrot hlavně velkou náruč dobré
nálady a smíchu, pravda, některé hosty přivedl až k slzám. Poděkování
Lídě Hamáčkové za rychlost při přípravě nové tradice neratovského běhu
- účast byla úžasná a nadšení a emoce veliké. Poděkování Zdíše a celému
kolektivu za hudbu, která doplňuje tu neuvěřitelnou atmosféru Josefových
mší a přivádí sem tolik poutníků, kteří nás podporují. Jordanovým, kteří
dávají Neratovu tolik času a bechberoucího nasazení. Pavoučkovi, který se
objeví vždy tam, kde je ho třeba, a všem ostatním nejmenovaným velké
díky, že nám to pomáhají zvládnout. 

Vendulka

Při pohledu okem poutníka mě určitě zaujaly bohoslužby, podávající „mariánská témata“ srozumitelným a lidským způsobem,
které člověka vnitřně osloví a současně nabídnou možnost vzít si z nich pro sebe ponaučení. Kupříkladu jako v nedělním kázání
o pokoře. K tomu se připojí povznášející pocit z opětovně viditelné prosklené střechy, světla dopadajícího do presbytáře,
doprovázený nádhernou květinovou výzdobou a již zmíněným skvělým hudebním doprovodem. K tomu se přidávají každodenní
koncerty, které uvnitř pokaždé navodí jinou atmosféru i myšlenky a v neposlední řadě stále zaujmou také zbývající výtvarné
práce ZUŠ Open pro Neratov, které navíc elegantně překrývají jinak nevzhledná pletivová pole, ohraničující staveniště. Když se
k tomu přidá dobré jídlo, pití a nálada, která neupadala ani vlivem chvílemi nevlídného počasí, musel by být snad každý
návštěvník Neratova spokojený. A pokud by si ještě k tomu všemu vybral hezký dárek pro svoje blízké, např. ve stánku se
zajímavým sortimentem knih pro děti i dospělé, musel by odjíždět doslova potěšený, jak se to na té pouti všechno vyvedlo…asi
tak jako já… Jako nový člen Sdružení jsem chtěl původně také jmenovitě poděkovat všem kolegyním a kolegům, kteří mi
nezištně a ochotně pomohli, když bylo potřeba. Jak jsem si je ale v hlavě vypočítával, zjistil jsem, že by jich bylo opravdu
spousta, a kdybych na někoho zapomněl, mrzelo by nás to asi na obou stranách. Proto se připojuji k díkům již jmenovaným a
přidávám všechny ty, kteří nejlépe vědí kolik času a energie mi věnovali, a to jak z řad zaměstnanců, tak našich klientů i
dobrovolníků. Speciálně pak pracovníkům firmy Agrostav. Za sebe říkám, že mě to bavilo, zapojím se znovu rád a budu doufat,
že jsem třeba něčím potěšil i já… 

Martin



Září v Lávce
Měsíc září jsme zahájili výletem do Vysoké nad
Labem. Jedná se půvabnou vísku nedaleko
Hradce Králové. Navštívili jsme nedalekou
rozhlednu, která se proslavila tím, že se v jejich
dřevěných pilířích na čas ubytoval strakapoud
a stala se tak nejdražší ptačí budkou na světě.
Ale zpět k našemu výletu. Ti odvážnější z nás
vystoupali na rozhlednu, každý tak vysoko, jak
mu síly stačily a odvaha dovolila. Zbývající část
výpravy mezitím pod rozhlednou chystala
piknik z donesených zásob. Poté, co jsme se
občerstvili, následovala procházka lesem. Výlet
jsme zakončili opékáním buřtů.

V Domově si začátek podzimu užíváme
V sobotní odpoledne jsme se vypravili na Vrchní Orlici, kde se konala
každoroční akce ,,Světýlka na Vrchní Orlici“. Akce se nám moc líbila.
Svíčky navozovaly romantickou atmosféru a obdivovali jsme krásu
naaranžované podzimní výstavy. A protože bylo hezké počasí, zpáteční
cestu jsme zvolili pěšky přes les, kde jsme také nasbírali houby.
Také bychom chtěli moc poděkovat partě pracovníků ,,ze střechy kostela“
za pěkný podvečer, který věnovali nám , uživatelům CHB.
Borci, kteří se nebojí výšek a umí si poradit s opravou střechy, ale také
hrají na kytary trampské písně a umí pobavit.
Říjnové dny se umoudřily s deštěm a tak jsme strávili nedělní odpoledne
venku. Měli jsme príma program, kde jsme se trochu rozpohybovali.
Sbírali jsme body, které jsme vyměnili za klíč k šifrované zprávě. Vyluštit
jí nebylo zpočátku jednoduché, ale dali jsme hlavy dohromady a
šifrovanou zprávu vyluštili. Byl to plán cesty, kde jsme šli hledat ukrytý
poklad. Ten jsme našli, hezky zahrabaný v zemi :-) Mňam.

Prohlédně si zářijovoříjnovou
fotogalerii Domova

https://www.neratov.cz/6140-2/?preview=true


Hospodská podzimní melancholie
Do Neratova přišel podzim. Stromy září všemi barvami. Jen ten starý
pamětník historie, naproti hospodě se letošní podzim už nezbarví. Zbyl po
něm dutý pařez coby vzpomínka na nelehké časy a válečné Sudety. Září
nebylo zvlášť bohaté na sluneční paprsky, ale za to houbařům začaly žně.
Houby rostou na každém kroku a košíčky hostů občas opravdu zaujmou
svojí rozmanitostí. V lese je krásně a to o víkendech zláká spoustu
houbařů, kteří v lese přepadne hlad a rádi se přijdou najíst a ohřát do
hospody ke krbu.  
Poprvé jsme si letos zatopili 18.9. 
V září jsme dvakrát připravili raut pro naše přátelé a podporovatelé z
Raiffeisen leasing k jejich spokojenosti.  
V říjnu snad přijde babí léto a ještě si užijeme podzimních paprsků.

Tak se přijďte ohřát i Vy. :)

Sochy v Neratově mně přirostly k srdci, říká Hartmut Lux. Pomáhá je zachraňovat...
- přečtěte si zajímavý článek o panu Harthmutu Luxovi, našem dlouholetém podporavateli a mecenáši památek Orlických hor.

https://rychnovsky.denik.cz/zpravy_region/sochy-v-neratove-mne-prirostly-k-srdci-rika-hartmut-lux-pomaha-je-zachranovat-20.html


Dobrovolnictví se Sdružením Neratov
Je až neuvěřitelné, jak v dnešní nelehké době, najde skupina lidí a dovolím si i říci i dobrodruhů, čas na pomoc druhým.
Někteří přijíždí opravdu z velkých dálek a vůbec nemyslí na čas, strávený v autech, autobusech či vlacích. A to jsou tu i tací, kteří
přijdou jen s pláštěnkou, batohem, zmoklí a přesto všechno, je jejich cíl jediný a to je Poutní místo v Neratově. Někdy se možná
nepovede počasí, ale to je neodradí od dobrého úmyslu pomoci druhým. Je velice těžké všechny vyjmenovat. Všem patří velký
dík. Věřím, že se brzy zase uvidíme.  Za poslední období nás opakovaně navštívil třeba pan Kaminský a pan Stehlík s přítelkyní.
To jsou naši věrní dobrovolníci, “držáci”, jejichž podpory a vytrvalosti si nesmírně vážíme. 
Každý rok, nás navštěvují také velké skupiny firemních dobrovolníků. Troufám si říct, že takovou akci si užíváme všichni
společně. Zde patří poděkování například všem z  České spořitelny, ČSOB, Monety, ČEZu, Raiffeisenbank, Charity Hradec
Králové Kooperativy a řada další se k nám ještě do konce roku chystá. Vím, že nemohu vyjmenovat všechny, omlouvám se za to,
avšak i nejmenovaným patří obrovský dík za práci vykonanou nejen v Neratově. 
 

Jak se stát dobrovolníkem a co Vás čeká? 

Vše začíná telefonickým nebo emailovým kontaktem.
Vždy se domluví datum možného příjezdu a počet osob které chtějí přijet.
Dle počasí, plánujeme 2 varianty prací. Tak zvaná Mokrá varianta když prší a ta druhá, je prostě klasická venku.
Co se týče prací, tak ta je velice různorodá. Štípaní dříví, práce na zahradě, prádelna, údržbářské práce a také práce jak
na kostele v kostele.
Vše se řeší dle aktuálních potřeb pomoci pro  střediska.
Dále také můžete pomáhat i mimo Neratov v nedalekých Bartošovicích. Zde máme Základní Speciální školu a Chráněné
dílny Kopeček. Pomoc vítají také v zahradnictví v Žamberku. 

Příklad dobrovolnického dne: 
Příjezd - dle dohody
Rozdělní do úseků dle potřeby.
Oběd - 12:15 - 13:00 hod. ( zdarma )
Pokračování v práci asi do 15 :30 hod. 
Dle časových možností, je na zakončení prostor na opékání buřtů a ochutnávka Neratovského piva.
 

Stránku věnovanou dobrovolničení v Neratově naleznete ZDE.

Hospoda bude mít novou předzahrádku
Díky podpoře Nadace ČEZ v rámci programu Podpora regionů, byla v
letošním roce vyrobena zcela nová konstrukce pro krytou předzahrádku u
Hospody. Projekt zajistil také pořízení plynových ohřívačů a nový
venkovní nábytek.
Od jara se na Vás budeme těšit v novém. 
Nadaci ČEZ děkujeme za dlouhodobou podporu. 

Nadace v letošním roce oslavila 20 let a my jsme jí poděkovali také v
tomto videu. 

https://www.neratov.cz/zapojte-se/dobrovolnictvi/
https://fb.watch/g9uT2VxOBm/


Co se nevešlo a na co se můžete těšit příště?

Potmě pro Neratov
Světýlka na Vrchní Orlici

Napište nám
sdruzeni@neratov.cz

Všechny kontakty najdete zde.

Sdružení Neratov, z. s., Bartošovice v Orlických horách 84

Pokud už od nás nechcete dostávat e-maily, odhlaste se prosím zde.

https://www.neratov.cz/kontakt/
https://www.neratov.cz/kontakt/
https://www.facebook.com/sdruzenineratov
https://www.neratov.cz/
https://sdruzenineratov.ecomailapp.cz/public/show/testing/33/*%7CUNSUB%7C*

